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Ole-Jörgen Persson (M) vice ordförande 
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Mecide Gulenay (S) 

Jossif Gummar (S) 

Stephan Gullberg (MP) 

Rashid Mohammed (V)  
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Annika Rosenberg (M) 
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Celal Altun (S)  

Malin Holmberg (S)  

Mohamed Nuur Bashir Abdi (S) 

Agneta Åberg (S) 

Guner Kayhan (MP)  

Ifrah-Degmo Mohamed (V)  

Naemi Karlsson (M) 

Aras Amin (M) 
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Hafize Cetin (C) 

Urban Werner (KD) 

 

Tjänstgörande ersättare 
  

Anmälda förhinder 
Carolina Rosén (L) 

 
 

Tjänstemän  
§§ 1-31Stadsdelsdirektören Christina Heglert, avdelningscheferna Abdi-nur Isse, 

Ditte Westin, Fredrik Cederblom samt nämndsekreteraren Anna Birgersson 

§§ 1-27: Avdelningscheferna Connie Stålhäll-Wallin, Margareta Ericson, Inger 

Cronlund. Personalrepresentanten Kristina Wennström VISION, Marianne Ledel 

Saco och Carina Garby kommunal. 
Under §§ 1-27 vid sammanträdet hade allmänheten rätt att närvara. Sammanträdet inleddes 

med information från kultursamordnare i Spånga-Tensta stadsdel. Efter informationen 

blev det tid för frågor gällande dagens ärenden. Det formella sammanträdet började 

klockan 18.45. 

 

Utses att justera Sus Andersson (MP) och Ole-Jörgen Persson (M) 
 

Dag för 
justering     

8 februari 2017 

 

Sekreterare 
 

Ordförande Vice ordförande 
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§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Stadsdelsnämnden beslöt att utse ordförande Sus Andersson (MP) och 

vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) att justera dagens protokoll. 

Stadsdelsnämnden beslöt vidare att protokollet ska justeras  

den 8 februari 2017. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 2   

Verksamhetsberättelse och bokslut 2016 

Beslut 
Spånga-Tenstas stadsdelsnämnd beslutar följande: 

1. Godkänna bokslut och verksamhetsberättelsen för år 2016. 

2. Begära ombudgetering om 6,5 mnkr för investeringar. 

3. Begära ombudgetering om 0,7 mnkr för investeringar till 

maskiner och inventarier. 

4. Begära ombudgetering om 0,16 mnkr för klimatinvesteringar. 

5. Beslutar att nedskriva fordringar om 1 316 911 kronor. 

6. Begära hos kommunstyrelsen att ackumulerat netto 14,0 mnkr 

avseende resultatenheterna överförs till 2017. 

7. Godkänner redovisning av internkontrollarbetet 2016 i enlighet 

med bilaga 1. 

8. Godkänna redovisning av genomförda verksamhetsuppföljningar 

inom äldreomsorgen i enlighet med bilaga 3. 

9. Godkänna ärendet i övrigt. 

10. Överlämna ärendet till kommunstyrelsen och stadens revisorer. 

11. Beslutet förklaras omedelbart justerad. 

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden har under 2016 arbetat med en rad 

verksamhetsutvecklande aktiviteter med utgångspunkt i 

verksamhetsplanen och visionen om att ”Vi gör skillnad för 

människan i vardagen.” och stadens vision om ”Ett Stockholm för 

alla”. Arbetet har genomförts såväl förvaltningsövergripande som på 

enhetsnivå. 

Det ekonomiska utfallet för 2016 efter dispositioner redovisa ett 

överskott om 0,3 mnkr mot budget. Verksamhetsområdet individ- och 

familjeomsorg redovisar ett underskott om 0,1 mnkr. Äldreomsorgen 

redovisar ett underskott om 9,9 mnkr som härrör till utförarenheten 

inom hemtjänsten. Funktionsnedsättning redovisar ett överskott om 

1,5 mnkr som härrör positivt resultat från utförarenheterna. Nämnd 

och förvaltningsadministration redovisar en budget i balans. 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 23 januari 2017. 

Dnr 1.1-768/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett särskilt uttalande enligt 

följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Vi vill återigen peka på att stadsdelens ekonomi delvis uppnår en 

budget i balans tack vare de extra resurser man tilldelats bl.a. i form 

av demokratipengar och andra projektmedel, och att det fortfarande 

finns underliggande problem i stadsdelens driftbudget (exkl 

extraordinarie bidrag). Särskilt tydligt är detta inom äldreomsorgen 

som redovisar ett underskott om 9,9 mnkr som härrör till 

utförarenheten inom hemtjänsten. Här behöver insatser göras 

framledes för att nå en ekonomi i balans. 

 

Spånga-Tensta är den stadsdel som procentuellt sett har minst antal 

förskollärare i hela Västerort. Endast 35 procent av dem som jobbar 

på förskolorna är utbildade förskollärare.  Trots den röd-gröna 

majoritetens skattehöjningar klarar man inte av att säkerställa en 

tillräcklig hög kvalité inom förskolan eller göra den attraktiv för 

utbildade förskolelärare. Det borde ge majoriteten en allvarlig 

tankeställare. Utvecklingen fordrar stora insatser framöver för att 

stadsdelen ska få fler utbildade förskolelärare i våra verksamheter.  

 

Spånga-Tensta är en stadsdel med stora utmaningar på 

trygghetsområdet. I delar av stadsdelen har vi en situation där 

medborgarna upplever sig minst trygga i hela Stockholms stad. 

Majoritetens satsningar har än så länge inte gett någon positiv effekt 

och trygghetsarbetet behöver en nystart.  

 

Det är positivt att antalet hushåll som är i behov av försörjningsstöd 

fortfarande ligger på en låg nivå. Mer behöver dock göras framöver 

för att bryta det långvariga bidragsberoendet och utanförskapet som 

många i stadsdelen lever i och säkerställa att fler kommer in i arbete, 

utbildning och egen försörjning”. 

 

Särskilt uttalande 
Bengt Porseby (L) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Ett Stockholm där alla har möjlighet att förverkliga sin potential och 

där framtida generationer växer upp med jämlika livschanser kräver 

välfärd i världsklass.  
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Tyvärr misslyckas den rödgrönrosa majoriteten med att finansiera 

kärnverksamheter som förskola, äldreomsorg och socialtjänst. Det 

ekonomiska läget i många stadsdelar är ansträngt. 

 

Barngruppernas storlek i förskolan riskerar att öka på grund av de nya 

reglerna om rätt till heltid. Hemtjänsten går med underskott i snart 

sagt varje del av staden. Och kvaliteten i insatserna för personer med 

funktionsnedsättning hotas av stadens och regeringens låga 

uppräkningar. Trots att majoriteten har höjt skatten har man svårt att 

få pengarna att räcka till. 

 

Inte minst mottagandet av nyanlända är en prioriterad uppgift för 

nämnden. Stadsrevisorerna har pekat på allvarliga brister i stadens 

mottagande som måste tas på stort allvar. I grunden måste situationen 

i socialtjänsten förbättras genom en minskad personalomsättning och 

bättre villkor för socialsekreterare. 

 

Trots de ekonomiska utmaningarna gör stadsdelsnämndens personal 

ett mycket gott arbete och förtjänar allt beröm för sina ansträngningar 

att få verksamheten att gå runt. 

 

Det ansträngda ekonomiska läget ställer stora krav på 

stadsdelsnämnden att prioritera. Mindre angelägna satsningar och 

projekt måste få stå tillbaka för att värna kärnverksamheterna. Tyvärr 

har majoriteten visat sig ha svårt att göra sådana prioriteringar. 

Symbolprojekt och perifera satsningar har tillåtits tränga ut insatser 

som gör verklig skillnad för de barn, vuxna och äldre som behöver 

hjälp från staden. 

 

Vi ser också hur valfriheten har tryckts tillbaka genom att 

välfungerande verksamheter återkommunaliserats av ideologiska skäl. 

Trots att vänstermajoriteten talar om att kvalitet ska vara den 

vägledande faktorn ser vi ofta hur kvalitet inte är en faktor i 

upphandlingsbeslut, utan att driftsform är det enda som styr. Samtidigt 

sprider regeringen stor osäkerhet genom Välfärdsutredningens förslag 

om vinstförbud, vilket skulle få oöverskådliga konsekvenser för 

välfärdssektorn i Stockholm. 

 

Att kombinera en ekonomi i balans med höga ambitioner i välfärden, 

utan skattehöjningar som hotar jobben och företagandet, är en svår 

uppgift. Men den är avgörande om Stockholm ska bli en stad som 

klarar integrationen av nyanlända och ger kunskap och framtidstro åt 

växande generationer, utan att urholka vår förmåga att långsiktigt ta 

ansvar för välfärden. 
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De två senaste åren har visat att Stockholm är betjänt av ett nytt och 

liberalt ledarskap som ger varje stockholmare större resurser att forma 

sitt eget liv”. 
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§ 3   

Svar på remiss om Strategi och riktlinjer för hantering av 
fordon för kommunkoncernen Stockholms stad 

Beslut  
Spånga- Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen till kommunstyrelsen.  

 

Ärendet 
Miljö och hälsskyddsnämnden har på uppdrag av kommunfullmäktige 

utarbetat ett förslag till strategi och riktlinjer för hanteringen av fordon 

i kommunkoncernen Stockholms stad. Syftet med fordonsstrategin är 

att skapa tydligare styrning och överblick över hur stadens fordon 

används och bättre kunna följa upp fordonsrelaterade kostnader. 

Förslaget till ny fordonsstrategi innehåller flera huvudområden och 

strategiska val. Dessa omfattar: 

Finansiering av fordon, process och ansvarsfördelning för inköp 

hantering samt avyttring av fordon, hantering av försäkring av fordon, 

användande av bilpool, styrning via funktionen fleet-management, 

och införandet av en gemensam administrativ hantering av 

fordonsflottan. 

Därutöver beslutade miljö- och hälsoskyddsnämnden om två riktlinjer 

vilka i detalj reglerar hur och av vem ovanstående ska hanteras i 

praktiken, samt hur bilförmån (förmånsbil) ska hanteras.  

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning har inget att erinra mot förslaget.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 6 december 2016. 

Dnr 1.5.1-755/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 4   

Svar på remiss om uppdragsbeskrivningar för nämndernas 
verksamheter i egen regi inom området 
funktionsnedsättning respektive socialpsykiatrin 

Beslut 
Spånga- Tensta stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen till kommunstyrelsen.  

 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har överlämnat en remiss (dnr 159-1132/2016) till 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd gällande uppdragsbeskrivningar för 

nämndernas verksamheter i egen regi inom området 

funktionsnedsättning och socialpsykiatri. Uppdragsbeskrivningarna 

ska tydliggöra verksamheternas uppdrag så att alla verksamheter har 

samma uppdrag oavsett regiform. Stadsdelsnämnderna ansvarar för 

uppföljning och eventuella åtgärder utifrån uppdragsbeskrivningarna.  

 

Förvaltningen instämmer till stor del till förslagen och håller med om 

att detta bidrar till bättre struktur och möjlighet till uppföljning. 

Synpunkter lämnas bland annat avseende olikheter i uppsägningstid 

och tomgångsersättning mellan LSS-insatser och insatser inom 

socialpsykiatrin. Förvaltningen ställer sig frågande till dessa olikheter 

i villkor vilka bedöms försvåra den administrativa hanteringen. Det 

bedöms även kunna medföra ekonomiska utmaningar för utförare 

inom socialpsykiatrin och i förlängningen därmed påverka kvaliteten 

för medborgarna. Förvaltningen föreslår att detta tjänsteutlåtande 

överlämnas som svar på remissen.   

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 5 januari 2017. 

Dnr 1.5.1-728/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5   

Svar på remiss om motion om lokalt tiggeriförbud 

Beslut 
Spånga- Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen till kommunstyrelsen.  

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått remiss om ”Motion 

om lokalt tiggeriförbud” av Anna König Jerlmyr, Cecilia Brink, 

Andréa Ström, Bo Arkelsten, Lars Jilmstad, Christofer Järkeborn, 

Johan Nilsson, Lars Svärd och Jan Tigerström (alla Moderaterna).   

I motionen föreslås att kommunfullmäktige beslutar att 

kommunstyrelsen ges i uppdrag att hemställa hos regeringen om att se 

över regelverket och tillåta kommuner att införa lokala tiggeriförbud.  

Förvaltningen anser inte att ett förbud mot tiggeri i stadens 

ordningsföreskrifter ensamt skulle avhjälpa situationen eftersom 

tiggeri har sitt ursprung i fattigdom och utsatthet. Detta kräver 

långsiktigt arbete på både nationell och internationell nivå.  

Förvaltningen anser att upprätthålla ett tiggeriförbud borde vara ett 

uppdrag för polisen, inte för ordningsvakter. Eventuella konsekvenser 

av avhysning vid tiggeri är svårt att överblicka.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 december 2016. 

Dnr 1.5.1-787/2016 

 

Förslag till beslut 
Sus Andersson m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S) och Rashid 

Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Bengt Porseby (L) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden Sus Andersson (MP) ställde förslagen mot varandra och 

fann att nämnden hade beslutat att anta MP+ S+V:s förslag. 
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Reservation  
Reservation anmäldes av Ole-Jörgen Persson (M), Dennis Wedin (M), 

Markku Sirviö (M), Markus Brigander (M), Annika Rosenberg (M) 

till förmån för eget förslag: 

 

”Förslag till beslut 
Stadsdelsnämnden bifaller motionen”. 
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§ 6   

Svar på remiss om motion om att införa ett lokalt 
tiggeriförbud i Stockholm stad  

Beslut 
Spånga- Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen till kommunstyrelsen.  

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått remiss om ”Motion 

om att införa ett lokalt tiggeriförbud i Stockholms stad” av Per 

Ossmer och Martin Westermont (Sverigedemokraterna).  I motionen 

föreslås att kommunfullmäktige beslutar att införa tiggeriförbud i 

stadens ordningsföreskrifter 14§ samt att sociala myndigheter inte ska 

bevilja medel som uppmuntrar till fortsatt tiggeri.  

Förvaltningen anser inte att ett förbud mot tiggeri i stadens 

ordningsföreskrifter ensamt skulle avhjälpa situationen eftersom 

tiggeri har sitt ursprung i fattigdom och utsatthet. Detta kräver 

långsiktigt arbete på både nationell och internationell nivå.  

Förvaltningen har yttersta ansvar och en skyldighet enligt 

socialtjänstlagen att undanröja akut nöd om behovet inte kan 

tillgodoses på annat sätt. Nöd för den enskilde kan vara att, efter 

ansökan och prövning, besluta om enstaka bidrag till matpengar, logi 

och/eller biljett till hemresa.  

Beslut om förändringar i biståndsprövning bör tas på 

stadsövergripande nivå då det är viktigt att samtliga 

stadsdelsförvaltningar arbetar lika.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 12 december 2016. 

Dnr 1.5.1-788/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7   

Föreningsbidrag 2017 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att bevilja bidrag till ideella 

föreningar enligt följande fördelning: 

 

1. Tensta Unga örnar  20.000 kr 

2. Internationella bekantskaper  70.000 kr  

3. Kvinnocenter i Tensta-Hjulsta  150.000 kr  

4. Tensta Boxningsklubb 40.000 kr 

5. Somaliska Humanitär- och familjeförening  30.000 kr 

6. Spånga Blåbandsförening 50.000 kr 

7. Verdandi 570.000 kr  

8. Tensta familj- och ungdomsförening  20.000 kr 

9. Gulan förening 5.000 kr 

10. Geesgud  12.000 kr 

11. Afro Kultur föreningen i Sverige  12.000 kr 

12. Föreningen Järva folkets park 96.000 kr 

13. Tensta kvinno- och tjejjourer 200.000 kr 

14. Tensta 4 H gård 40.000 kr 

15. Hjulsta Somaliska föräldraförening 40.000 kr 

16. Nordic AFRO-center 12.000 kr 

17. Spånga Folkdansgille 18.000 kr 

18. Kalon Humanitär hjälp 20.000 kr 

 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att därutöver besluta att 

bevilja Somaliska föräldrar och modersmålsförening 239 000 kronor i 

föreningsbidrag. Bidraget betalas ut i tre omgångar där 

utbetalningarna två och tre villkoras av att föreningen uppvisar en 

bokföring i enlighet med god redovisningssed per den sista mars och 

sista augusti, senast en månad efter respektive datum. I övrigt gäller 

samma villkor som för övriga föreningar som beviljas bidrag. 
 

Ärendet 
I ärendet föreslås hur föreningsbidragen för 2017 ska fördelas.  

Alla föreningar som har ansökt om bidrag kommer att underrättas per 

brev med besked om nämndens beslut. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 12 januari 2017. 

Dnr 5.4-531/2016 
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Förslag till beslut 
Sus Andersson m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S) och Rashid 

Mohammed (V) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att 

nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby (L) lade fram ett 

eget förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle ställa sig 

bakom det. 

 
Ersättaryttrande 

Ersättarna Hafize Cetin (C) och Urban Werner (KD) anmälde att om 

de hade tjänstgjort som ledamot i nämnden hade de ställt sig bakom 

moderaterna och liberalernas förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden Sus Andersson (MP) ställde förslagen mot varandra och 

fann att nämnden hade beslutat att anta MP+ S+V:s förslag. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes av Ole-Jörgen Persson (M), Dennis Wedin (M), 

Markku Sirviö (M), Markus Brigander (M), Annika Rosenberg (M) 

till förmån för eget förslag: 

 

”Förslag till beslut 
1. Bifalla enligt nedanstående förslag: 

Afro Kulturföreningen i Sverige 20 000 

Nordic Afro Center Förening 20 000 

Gulan Förening 20 000 

Spånga Blåbandsförening 100 000 

Järva Folkets Park 100 000 

Internationella bekantskaper 140 000 

Hjulsta Somaliska föräldraförening 250 000 

Tensta kvinno- och tjejjour 250 000 

Verdandi Tensta 700 000 

 

2. Samt därutöver anföra: 

Majoritetens riktlinjer för föreningsbidragen har tyvärr påverkat 

tilldelningen av årets bidrag i negativ riktning. Precis så som vi 

förutsåg då majoriteten klubbade igenom riktlinjerna har många 

föreningar svårt att leva upp till kraven på bland annat en 

könsfördelning om minst 40 procent av vardera kön i styrelserna.  
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Majoriteten tillät avsteg från riktlinjerna genom att efter 

ansökningstidens utgång förändra reglerna för vissa av 

föreningarna som inkommit med icke godkända ansökningar. Det 

ledde till en negativ särbehandling av de föreningar som skött sig 

och levt upp till de krav stadsdelen ställde för tilldelning av 

bidrag. Vi var emot detta och anser fortfarande att majoriteten 

borde stått för sina misstag och till nästa år ändra reglerna.  

Det är anmärkningsvärt att man även i år föreslår att ge föreningen 

Unga Örnar bidrag. Unga Örnar är en del av den politiska 

arbetarrörelsen och är som sådan diskvalificerade från att ta emot 

föreningsbidrag från Spånga-Tensta.  

Resultatet av majoritetens politik blir att färre föreningar än 

vanligt får bidrag från stadsdelen i år. Så hade det inte behövt att 

vara.  

 

Särskilt uttalande 
Sus Andersson m.fl. (MP) och Anna Jonazon m.fl.(S) och Rashid 

Mohammed (V) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Föreningslivets betydelse för demokrati och social trygghet, för att 

uppleva och utöva kultur, för att förbättra barns och ungdomars 

uppväxtvillkor och för ökad jämställdhet kan inte nog betonas. 

Stadsdelsnämnden ser mycket positivt på det arbete som många av 

stadens invånare gör för stadsdelen och sina medmänniskor 

genom föreningslivet. 

 

2015 reviderades stadsdelsnämndens riktlinjer för 

föreningsbidrag, där bland annat kravet på återredovisning 

förtydligades. I och med 2017 års föreningsbidrag trädde de nya 

riktlinjerna i kraft fullt ut. Ett antal föreningar som sökt bidrag i 

tid uppfyllde dock inte dessa villkor. Med hänsyn tagen till att det 

är nya kriterier och nämndens pågående demokratiarbete, 

beslutade nämnden att förlänga tiden för när återredovisningen 

skulle vara inne till den 22 december. 

 

Vi konstaterar att Somaliska föräldrar och modersmålsförening 

vid denna tidpunkt redovisat föregående års bidrag på ett mer 

övergripande sätt än vad riktlinjerna kräver. 

Förvaltningen har i enlighet med riktlinjerna för föreningsbidrag 

begärt underlag som styrker att föreningen haft de kostnader som 

de sökt för.  Den redovisning som fanns den 22 december var inte 

tillfyllest enligt de nya riktlinjerna.  
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Förvaltningens bedömning är därmed att fullständig 

återredovisning inte inkommit i tid, och föreslår i enlighet med 

riktlinjerna att föreningen inte ska beviljas bidrag för 2017. 

 

Somaliska föräldrar och modersmålsförening är en väl etablerad 

förening som varit aktiv i stadsdelen i 20 år.  

 

Föreningen har en verksamhet som går i linje med det arbete som 

vi ser att det finns ett stort behov av i stadsdelen, inte minst när det 

gäller att stötta och uppmuntra barn och unga i deras skolgång, 

genom lovaktiviteter och genom att verksamheten bidrar till ökad 

trygghet i stadsdelen. 

 

Eftersom detta krav är nytt, och föreningen sedan länge gör ett 

dokumenterat viktigt arbete i stadsdelen, gör vi denna gång detta 

undantag. Föreningen får föreningsbidrag på samma nivå som 

förra året, men utbetalningen av det delas upp i tre utbetalningar 

och villkoras med att föreningen uppvisar en bokföring i enlighet 

med god redovisningssed.   

 

Vi vill poängtera vikten av att föreningar som erhåller skattemedel 

måste ha god ordning på sin bokföring, och att bidragen ska 

återrapporteras i enlighet med nämndens beslut. 

 

Förvaltningen erbjuder flera tillfällen för föreningar att få 

information om hur man söker och redovisar bidrag. För att inte i 

framtiden gå miste om stöd till viktig verksamhet uppmanar vi 

föreningar att närvara på dessa informationsträffar”. 
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§ 8   

Tensta Marknad 2016 – bordlagt ärende 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att avslå förvaltningens 

förslag eftersom samarbetet med Tensta marknadskommitté är 

avslutat. 

 

Ärendet 
Beslutssats ovan, tidigare beslutssats 3, bordlades på 

nämndsammanträdet den 18 maj, § 9.  

 

Stadsdelsnämnden ger i verksamhetsplan och budget för 2016 

stadsdelsförvaltningen i uppdrag att stödja Tensta Marknad. Stödet 

föreslås bestå i dels att stödja arrangören ekonomiskt under 

marknadsdagarna dels att förvaltningen deltar på Tensta Marknad 

utifrån nämndmålet, demokratin stärks och medborgarna har 

inflytande.  Två föreningar, Hawo-Tako Kvinnoförening Spånga och 

Glad Stad Stockholm har för avsikt att gemensamt arrangera Tensta 

Marknad 2016 med Glad Stad som huvudarrangör. 

Förvaltningen ska använda Tensta Marknad som en arena för att 

informera boende i stadsdelen om hur boende kan vara delaktiga och 

påverka utvecklingen i samhället. Redovisning av uppföljning 

kommer att ske i samband med verksamhetsberättelsen.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 maj 2016. 

Dnr 1.2.5-266/2016 

 

Förslag till beslut 
Sus Andersson m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S) och Rashid 

Mohammed (V) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att 

nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby (L) ställde sig 

bakom MP+S+V:s förslag. 

 
Ersättaryttrande 

Ersättarna Hafize Cetin (C) anmälde att om hon hade tjänstgjort som 

ledamot i nämnden hade hon ställt sig bakom MP+S+V:s förslag till 

beslut. 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens MP+S+V:s förslag. 
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§ 9  

Underlag för tillämpning av idéburet offentligt partnerskap, 
IOP  

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att godkänna underlaget för 
Idéburet Offentligt Partnerskap.  

Ärendet 
Förvaltningen har på nämndens uppdrag utrett former för och lämnat 

förslag på tillämpning av idéburet offentligt partnerskap, IOP. 

Utredningen visar på att det finns förutsättningar för Spånga-Tensta 

Stadsdelsnämnd att ingå idéburet offentligt partnerskap, IOP.  

Förvaltningen ser också att verksamhet med IOP förutsätter viss 

formalia. Av det skälet har förvaltningen tagit fram ett förslag på 

underlag för idéburet offentligt partnerskap, IOP, för Spånga-Tensta. 

Det finns ett antal avtal rörande IOP träffade av staden.  

 

Än så länge har något idéburet offentligt partnerskap inte prövats 

rättsligt. Oavsett detta finns ett antal kriterier som ska vara uppfyllda. 

Samarbetet får exempelvis inte strida mot kommunallagen, 

upphandlingsreglerna eller EU:s statsstödsregler. Det torde, ur juridisk 

synvinkel, vara möjlig att bedriva viss verksamhet genom IOP. Forum 

– idéburna organisationer med social inriktning (Forum) har utarbetat 

denna modell för idéburet offentligt partnerskap. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 12 januari 2017. 

Dnr 1.1-368/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 10   

Yttrande över projektrapporten Tryggt boende inom 
äldreomsorgen 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på revisionsrapporten. 

 

Ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd har av stadsrevisionen fått en 

projektrapport om tryggt boende inom äldreomsorgen. 

Revisionskontoret har genomfört en granskning med syftet att 

bedöma om stadsdelsnämnderna arbetar för att äldre som inte 

beviljas bistånd till boende får annat stöd så att behovet av tryggare 

boende säkras i enlighet med intentionerna i budgeten för 2016. 

 

Granskningen omfattar äldrenämnden samt stadsdelsnämnderna 

Spånga-Tensta, Hässelby-Vällingby, Södermalm, Norrmalm och 

Hägersten-Liljeholmen. 

 

Den sammanfattande bedömningen är att stadsdelsnämnderna arbetar 

för att äldre som inte beviljas bistånd till boende får annat stöd så att 

behovet av tryggare boende säkras. Stadsdelsnämnderna bör dock 

säkerställa att individuppföljningar sker i samtliga ärenden samt 

dokumenteras. Äldrenämnden bör dock se över och utveckla stadens 

riktlinjer. Äldrenämnden bör även mot bakgrund av sitt övergripande 

ansvar för att samordna stadens äldreomsorg fungera som ett stöd i 

stadsdelsnämndernas arbete för att ta fram en rutin, enligt 

kommunfullmäktiges beslut, för att trygga att äldre som får avslag på 

ansökan om särskilt boende erbjuds andra insatser. Detta för att 

säkerställa att arbetet bedrivs likvärdigt inom de olika 

stadsdelsnämnderna. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 3 januari 2017. 

Dnr 1.4-739/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Bengt Porseby (L) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 
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”Särskilt uttalande 

Revisorerna har granskat en angelägen fråga, nämligen hur 

stadsdelsnämnderna tillgodoser behovet av tryggt boende hos äldre. 

 

Revisorernas sammanfattande bedömning är att stadsdelsnämnderna 

arbetar för att äldre som inte beviljas bistånd till boende får annat stöd 

så att behovet av tryggare boende säkras. Det finns anledning att 

ifrågasätta denna uppfattning. Om boendelösningarna verkligen vore 

trygga skulle färre äldre överklaga och vi skulle behöva läsa färre 

berättelser i tidningarna om mycket gamla personer som känner sig 

otrygga men som inte får plats på särskilt boende. 

 

Det skulle inte heller finnas de skillnader som revisorerna visar i 

trygghet mellan äldre som bor i särskilt boende och de som bor med 

hemtjänst i ordinärt boende. I alla utom en stadsdel känner sig äldre 

på särskilt boende tryggare än de i ordinärt boende. I fem stadsdelar är 

skillnaden minst tio procentenheter. Det visar på de 

trygghetsskapande effekter det får om äldre får komma till ett tryggt 

och anpassat boende i tid. 

 

Granskningen visar också på anmärkningsvärda skillnader i 

bedömning mellan stadsdelarna. I Spånga-Tensta beviljades 79 

procent av ansökningarna om servicehus, i Hägersten-Liljeholmen 

bara 8 procent. Även om man tar i beaktande att vissa ansökningar om 

servicehus, där den sökande istället beviljats plats på vård- och 

omsorgsboende, räknas som avslag, så är skillnaderna mellan 

stadsdelarna inte acceptabla. 

 

Det framstår som uppenbart att praxis skiljer sig åt mellan 

stadsdelarna, trots de nya riktlinjerna som är tänkta att förtydliga 

bedömningen av särskilt boende. Stadsdelar med många avslag bör 

agera för att säkerställa likvärdiga bedömningar i enlighet med de nya 

riktlinjerna, exempelvis genom att flytta delegationsrätten vid 

avslagsbeslut från tjänstemännen till den sociala delegationen. 

 

Att äldre känner sig tryggare i särskilt boende, och att alla äldre idag 

inte har samma rätt till plats beroende på var någonstans i staden de 

bor, visar hur viktigt det är att säkerställa att fler äldre som vill också 

får flytta till ett äldreboende. Liberalerna anser att alla över 85 år som 

så vill ska beviljas plats på servicehus”. 
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§ 11   

Yttrande på revisionsrapport Aktivitetsansvaret och 
arbetsmarknadsinsatser till unga 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på yttrandet till stadsrevisonen. 

 

Ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd har av stadsrevisionen fått en 

projektrapport om tryggt boende inom äldreomsorgen. 

Revisionskontoret har genomfört en granskning med syftet att 

bedöma om stadsdelsnämnderna arbetar för att äldre som inte 

beviljas bistånd till boende får annat stöd så att behovet av tryggare 

boende säkras i enlighet med intentionerna i budgeten för 2016. 

Granskningen omfattar äldrenämnden samt stadsdelsnämnderna 

Spånga-Tensta, Hässelby-Vällingby, Södermalm, Norrmalm och 

Hägersten-Liljeholmen. 

Den sammanfattande bedömningen är att stadsdelsnämnderna arbetar 

för att äldre som inte beviljas bistånd till boende får annat stöd så att 

behovet av tryggare boende säkras. Stadsdelsnämnderna bör dock 

säkerställa att individuppföljningar sker i samtliga ärenden samt 

dokumenteras. Äldrenämnden bör dock se över och utveckla stadens 

riktlinjer. Äldrenämnden bör även mot bakgrund av sitt övergripande 

ansvar för att samordna stadens äldreomsorg fungera som ett stöd i 

stadsdelsnämndernas arbete för att ta fram en rutin, enligt 

kommunfullmäktiges beslut, för att trygga att äldre som får avslag på 

ansökan om särskilt boende erbjuds andra insatser. Detta för att 

säkerställa att arbetet bedrivs likvärdigt inom de olika 

stadsdelsnämnderna. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 3 januari 2017. 

Dnr 1.4-786/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12   

Anmälan av rapport om Lokalförsörjning- förskola och 
skola 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga rapporten 
lokalförsörjning- förskola och skola till handlingarna. 

Ärendet 
Revisionskontoret har genomfört en granskning rörande 

lokaförsörjning, förskola och skola. Granskningen syftar till att 

bedöma om ansvariga nämnders och styrelsers planeringsprocess, 

avseende lokaler för förskolebarn och skolbarn, är ändamålsenlig och 

effektiv för att klara prognostiserad ökning av antalet barn och elever. 

I granskningen har även rekommendationerna som framfördes i 

projektrapporten Styrning av lokalförsörjning nr 2 2014 följts upp.  

Sammanfattningsvis bedömer revisionskontoret att planerings-

processen, avseende lokaler för förskolebarn och skolbarn, inte är 

tillräckligt ändamålsenlig och effektiv. Bedömningen grundas på den 

bristande samverkan avseende planeringen av förskolor och 

grundskolor. Detta gäller i första hand kontakter mellan exploaterings- 

samt stadsbyggnadskontoren och verksamheterna. Därtill påverkar 

utbildningsnämndens eftersatta planering den närmaste tidens utbud 

av skolplatser. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 18 januari 2017. 

Dnr 1.6-793/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Bengt Porseby (L) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

I stadsrevisionens rapport från december 2016 ”Lokalförsörjning 

skola och förskola”, konstateras att det brister i uppföljningen av 

samordningen mellan de av stadens nämnder och bolag som är 

involverade i grundskole- och förskoleplaneringen. 

 

Sanningen i konstaterandet stärks av de fall där utbildningsnämnden 

inte alls kopplats in i planeärenden med resultatet att möjliga 

skoltomter bebyggts med lägenheter. 
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Kommunstyrelsen bör ta ansvar för att de rekommendationer som 

revisionen föreslår i sin rapport faktiskt genomförs och fungerar i 

praktiken. SAMS-arbetet bör följas upp med en rapport halvårsvis till 

kommunstyrelsen, där utvecklingsområden identifieras. 

 

Stockholms framtida skolelever skulle gynnas av att vi idag bildar en 

blocköverskridande styrgrupp. Det vill den nuvarande majoriteten inte 

göra med hänvisning till att allt fungerar bra med skolplaneringen. 

Stadens revisorer visar med all önskvärd tydlighet att så inte är fallet”. 
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§ 13    

Anmälan av rapport om ensamkommande flyktingbarn 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga rapporten om 

ensamkommande flyktingbarn till handlingarna. 

 

Ärendet 
Revisionskontoret har genomfört en granskning av om ansvariga 

nämnder har en ändamålsenlig styrning och uppföljning av boende-

insatser för ensamkommande barn samt ekonomiska konsekvenser för 

staden. Granskningen visar att ansvariga nämnder inte har en helt 

tillräcklig styrning och uppföljning av boendeinsatser för 

ensamkommande barn. Nämnderna bedöms inte heller ha en helt 

tillräcklig uppföljning av de ekonomiska konsekvenserna.  

De granskade stadsdelsnämnderna har inte utfört någon systematisk 

och aktiv avtalsuppföljning samt seriositetskontroll av utförarna. 

Nämnderna har tecknat avtal med så kallade konsulentföretag som i 

sin tur tillgodoser jourhem eller annat boende för barnen. Stadsdels-

nämnderna gör inte regelbundna besök hos barnen. Stadsdels-

nämnderna vet därmed inte vad själva hemmet eller boendet får i 

ersättning eller vilken kvalitet det håller. Detta är allvarligt.  

Överförmyndarnämnden bör förbättra sin tillsyn av gode män. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 18 januari 2017. 

Dnr 1.6-794/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Sus Andersson m.fl. (MP) och Anna Jonazon m.fl.(S) och Rashid 

Mohammed (V) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

För att det ska fungera bra för ensamkommande flyktingbarn är det av 

största vikt att det finns bra och engagerade gode män. Rapporten 

visar att det finns mycket att göra för att förbättra. 

I rapporten konstateras: ”Överförmyndarnämnden genomför utöver 

kreditupplysning och kontroll mot Polisens belastningsregister ingen 

individuell lämplighetsprövning av gode män för ensamkommande 

barn. Överförmyndarnämnden genomför inte heller någon systematisk 

tillsyn av gode män för ensamkommande barn.”  
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Vi anser att det är självklart att en individuell lämplighetsprövning av 

gode män görs och att systematisk tillsyn utförs. Att vara god man för 

ett ensamt barn är ett stort ansvar som också kan ta mycket tid i 

anspråk för kontakter med myndigheter, skola etc, varför man också 

bör ha realistiska regler för hur många gode mansuppdrag för 

ensamkommande barn en person kan ha. 

 

I de fall godemansskapet för ett ensamkommande barn inte fungerar 

tillfredsställande ökar risken för att barnet far illa. Det kan även 

försvåra socialförvaltningens arbete för barnets bästa”.  

 

Särskilt uttalande 
Bengt Porseby (L) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Revisorerna har granskat en mycket angelägen fråga, nämligen hur 

staden har tagit emot de många ensamkommande flyktingbarn som 

anlänt de senaste åren. Situationen under 2015 är exceptionell och 

stadens anställda gjorde stora ansträngningar för att säkerställa ett bra 

mottagande. Samtidigt tyder revisorernas granskning på att de brister 

som har förekommit har kvarstått även efter inledningsskedet, vilket 

naturligtvis är djupt oroväckande. 

 

Det finns ensamkommande barn och unga som inte befinner sig i bra 

miljöer. SVT har rapporterat om att ensamkommande riskerar att dras 

in i narkotikamissbruk, liksom att ensamkommande (dock ej av 

staden) har placerats i familjer med misstänkta IS-sympatier. Det visar 

på riskerna med en bristfällig granskning av lämpligheten hos jour- 

och familjehem. 

 

Stadens anställda har som ovan nämnts gjort sitt allra bästa utifrån de 

förutsättningar de har haft att arbeta med. Men dessa förutsättningar 

kunde ha varit bättre. Även om det pågår ett arbete för att förbättra 

situationen inom socialtjänsten kunde, och kan, staden göra mera för 

att minska personalomsättningen, inte minst när det kommer till 

socialsekreterarnas löner. 

 

Staden kunde också ha agerat gentemot regeringen, liksom i dialog 

med andra kommuner, för att få en mer ändamålsenlig 

ansvarsfördelning av de många barn som placerats utanför den egna 

kommunen, vilket sannolikt hade underlättat kvalitetsgranskningen av 

hem. 
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Nu måste samverkan mellan polis, socialtjänst i de olika kommunerna 

och personal på fältet stärkas. I det stora arbete som pågår med att 

följa upp placeringar måste stadsdelsnämnderna få kännedom om 

vilka ungdomar det är som befinner sig i riskfyllda miljöer, för att 

kunna prioritera såväl individuppföljning som kvalitetsgranskning av 

hem mot de boenden som misslyckats med att hålla sina barn och 

ungdomar borta från sådana miljöer. Vi vill inskärpa att hem där barn 

placerats hos sina släktingar måste utredas, utifrån samma krav på en 

god uppväxtmiljö som i alla andra hem”. 
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§ 14   

Svar på skrivelse om flexibel dagverksamhet för äldre 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

 

Ärendet  
Det har inkommit en skrivelse till stadsdelsnämnden från Bengt 

Porseby (L) angående att utreda förutsättningarna för att i projektform 

pröva flexibel dagverksamhet för äldre med demens.  

 

Med flexibel dagverksamhet avses i skrivelsen utökade öppettider för 

verksamheten på vardagar och eventuellt helger med syftet att ge fler 

möjligheter att delta, avlasta anhöriga och korta ner kötider.  

Dagverksamhet är en biståndsbedömd individuellt anpassad insats 

som beviljas den äldre utifrån behov. För den äldre finns möjlighet att 

delta hel- eller halvtid på dagverksamheten och att närvara för- eller 

eftermiddag utifrån önskemål. I brukarundersökningen från 2016 

framgår att en mycket liten andel av nuvarande deltagare vid 

dagverksamheterna är intresserade av att delta i verksamhet på kvällar 

eller helger. Stadsdelsnämnden har varken tidigare år eller under 

största delen av 2016 haft någon kö till insatsen dagverksamhet. 

Förvaltningens bedömning är att efterfrågan inte motiverar utökade 

öppettider för verksamheten. Dessutom är sannolikheten hög att ett 

sådant projekt skulle leda till ett ekonomiskt underskott. 

Förvaltningen anser inte att förutsättningarna finns som motiverar att i 

projektform pröva flexibel dagverksamhet för äldre med demens. Med 

hänsyn till detta bör någon utredning inte göras.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 3 januari 2017. 

Dnr 1.6-611/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15   

Svar på skrivelse om att arrangera marknader i stadsdelen 

Beslut 

att godkänna förvaltningens förslag till beslut, 

 

att samarbete med Glad stad villkoras med att de lämnat in fullständig 

återredovisning i enlighet med nämndens beslut.  

 

Ärendet 
I en skrivelse från Sus Andersson (MP) m.fl. och Anna Jonazon (S) 

m.fl. uppger skribenterna att de vill värna om det engagemang som 

finns bland boende och föreningar i stadsdelen, och att de vill främja 

och utveckla de möten och kulturupplevelser marknaderna kan ge. 

Förvaltningen har fört en dialog med relevanta parter och redovisar 

följande plan för att främja och utveckla marknaderna under 2017. 

 

Stadsdelens insats avseende att bidra och utveckla marknaderna under 

2017 är att skapa feriearbete, utöka föreningsstädningen, uppdra åt 

Glad Stad att genomföra arrangörsutbildning samt att bidra till 

omkostnader för marknaderna. Kostnadsramen för att främja och 

utveckla marknaderna 2017 uppgår till ca 1 miljon kronor.  

 

Efter genomförd marknad ansvarar arrangören för att genomföra 

utvärdering avseende trygghet och säkerhet samt hur marknaden 

bidragit till att göra stadsdelen mer levande. Arrangören ska inkomma 

med slutlig återredovisning senast den 1:a mars 2018. Rapporten 

anmäls till nämnden. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 21 december 2017. 

Dnr 1.6-824/2016 

 

Förslag till beslut 
Sus Andersson m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S) och Rashid 

Mohammed (V) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att 

nämnden skulle ställa sig bakom det. 
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Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby (L) lade fram ett 

eget förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle ställa sig 

bakom det. 

 
Ersättaryttrande 

Ersättarna Hafize Cetin (C) och Urban Werner (KD) anmälde att om 

de hade tjänstgjort som ledamot i nämnden hade de ställt sig bakom 

moderaterna och liberalernas förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden Sus Andersson (MP) ställde förslagen mot varandra och 

fann att nämnden hade beslutat att anta MP+ S+V:s förslag. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes av Ole-Jörgen Persson (M), Dennis Wedin (M), 

Markku Sirviö (M), Markus Brigander (M), Annika Rosenberg (M) 

och Bengt Porseby (L) till förmån för eget förslag: 

 

”Förslag till beslut 
1. Stadsdelsnämnden bifaller delvis förvaltningens förslag till beslut 

2. Stadsdelsnämnden ger till känna som sin mening att de två 

marknader som arrangeras i stadsdelen, Tensta marknad och 

marknader i Spånga centrum (Spånga marknad), ska erbjudas 

likvärdigt stöd både i form av ekonomiskt tillskott och övrigt stöd 

från förvaltningen 

3. Stadsdelsnämnden beslutar att Glad stad under 2017 ska erbjudas 

en roll som huvudarrangör av Tensta marknad 

4. Stadsdelsnämnden avslår förslaget i den del som handlar om att 

Nationaldagsfirandet ska ingå som en del av Glad stads uppdrag 

för kommande arrangemang av Tensta marknad 

5. i övrigt bifalla förvaltningens förslag till beslut 

 

Samt därutöver anföra 

I en stadsdel som består av två likvärdiga delar är det av oerhört stor 

betydelse att båda delarna anser sig vara sedda av och motta ett 

likvärdigt stöd ifrån stadsdelens politiker och förvaltningen. Förra året 

var första året som Spånga företagarförening erhöll ett ekonomiskt 

stöd från stadsdelen för att arrangera Spånga marknad. Vi förutsätter 

att det stödet vidareförs under 2017 och att båda marknaderna i 

stadsdelen – Tensta och Spånga marknader – erhåller ett likvärdigt 

ekonomiskt och stöd från stadsdelen Spånga-Tensta. 
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Att Glad stad vidareför sitt arbete med att utveckla och arrangera 

Tensta marknad anser vi är positivt. 

Vi menar däremot att Nationaldagsfirandet inte ska läggas under 

Tensta marknads ”paraply” i någon form. Det är viktigt att 6 juni 

firandet är ett firande för hela stadsdelen, bidrar till samförstånd och 

integration inom hela stadsdelsområdet Spånga-Tensta och att det inte 

får en tonvikt åt det ena eller det andra hållet. Just därför vill vi också 

att firandet ska förläggas till Spånga idrottsplats – just där 

Spånga och Tensta möts. Vi vill därför att stadsdelen själv, i 

samarbete med föreningar, företag och privata som vill bidra, 

arrangerar Nationaldagsfirandet 2017”.  

 

Särskilt uttalande 
Sus Andersson m.fl. (MP) och Anna Jonazon m.fl.(S) och Rashid 

Mohammed (V) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Vi har en lång tradition av marknader i stadsdelen. Vi vill värna om 

det engagemang som finns bland boende och föreningar i stadsdelen, 

och vi vill främja och utveckla de möten och kulturupplevelser 

marknaderna kan ge – en upplevelse som ska locka alla åldrar och ge 

möjlighet till möten mellan alla stadsdelens invånare 

 

Vi stöder förvaltningens förslag till beslut, men vill framhålla att det 

är av yttersta vikt att vi säkerställer att de arrangörer vi samarbetar 

med är seriösa, att de arbetar enligt demokratiska principer och tar 

avstånd från hat och hot. 

 

Vid beslut om Tensta marknad 2016-05-18 krävde nämnden 

återrapportering på ett antal punkter, som skulle återrapporteras senast 

den 1 mars. Under förutsättning att återrapporteringen följer 

nämndens anvisningar för återrapportering föreslås Glad stad bli 

huvudarrangör för Tensta marknad 2017. 

 

Vi vill gärna se att lokala organisationer involveras så långt det är 

möjligt i även i årets arrangemang. 

 

För att marknaden ska bli en alltigenom trevlig upplevelse är det 

också viktigt att det är rent och snyggt. Vi ser positivt på 

förvaltningens förslag att engagera föreningar i städuppdrag under 

marknaden, men vill samtidigt poängtera arrangörens huvudansvar för 

avfallshantering och möjlighet till återvinning under marknaden och 

inte minst slutstädning”. 
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§ 16    

Svar på medborgarförslag om bullerplank utmed Hjulsta 
koloniområde 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 

stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

medborgarförslaget. 

 

Ärendet 
Boende i området, medlemmar i Hjulsta koloniförening och 

föreningen Blå Vägens arbetsmarknads- och flyktingverksamhet samt 

föreningen Spånga Blåband har lagt fram ett medborgarförslag 

angående bullerplank längs Mälarbanans järnvägsspår utmed Hjulsta 

koloniområde.  

 

En bullerskärm mellan Hjulsta koloniområde och Mälarbanan bedöms 

inte vara den mest gynnsamma bullerdämpande åtgärden för platsen. 

Anledningen är att marken i området är mjuk och att bullerskärmen 

därför inte ger en önskad effekt. En bullerskärm blir därför inte heller 

kostnadseffektiv.  

 

Trafikverket planerar att inom projektet Mälarbanan återplantera träd 

och buskage som tidigare funnits mellan Mälarbanan och Hjulsta 

grönområde. Stadsdelsförvaltningen föreslår att det först utreds hur 

mycket återplanteringen dämpar grönområdets bullernivåer. Därefter 

kan det utredas vidare vilken typ av bullerdämpande åtgärd som 

utöver återplanteringen är mest gynnsam för platsen. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 12 december 2016. 

Dnr 1.2.4-680/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 17   

Svar på medborgarförslag om utebelysning och fartgupp i 
Hjulsta 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens reviderade 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 

 

Ärendet 
Förvaltningen har upprättat ett tjänsteutlåtande som svar på 

medborgarförslag om tryggheten på Hjulsta Backar. Nämnden 

beslutade att återremittera ärendet den 27 oktober 2016, § 12, för att 

komplettera svaret med att genomföra en medborgardialog. 

 

I ett medborgarförslag förslås följande åtgärder för att minska 

inbrotten på Hjulsta Backar: 

 att utebelysningen i Hjulsta ses över, förstärks och förbättras 

på gångvägen som går parallellt med Hjulsta Backar mellan 

baksidan av radhusen och gavlarna på hyreshusen. 

 att de fartgupp som kommunen avlägsnade 2008 återställs. 

 

När det gäller belysning för att öka har nämnden upprättat en skrivelse 

till Trafikkontoret där Hjulsta Backar finns med som prioriterad plats 

för att öka tryggheten genom mer belysning.  

Avseende återställande av fartgupp kommer stadsdelsförvaltningen att 

skicka medborgarförslaget till Trafikkontoret för fortsatt beredning 

där. Inom ramen för arbetet med att ta fram lokala 

utvecklingsprogram är Hjulsta ett av de fyra områden i stadsdelen som 

kommer att prioriteras vad gäller åtgärder för ökad trygghet.  

Privata fastighetsägare i Spånga, Tensta och Hjulsta har bjudits in till 

dialog och diskussion under hösten om otryggheten i stadsdelen. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 3 januari 2017. 

Dnr 1.2.4-387/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 18   

Svar på medborgarförslag om att fälla träd för mer 
ljusinsläpp 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att inga träd ska fällas i 

Bifrostparken samt att utredning om utökad belysning ska 

kompletteras till tidigare skrivelse till Trafikkontoret.   

 

Ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning har mottagit ett medborgarförslag 

om ökat ljusinsläpp i Bifrostparken samt belysning av skogspartiet 

och gångvägar i området. Medborgarförslaget omfattar även en ökad 

närvaro av Närpolisen i Solhem. Förslagställaren påtalar att 

otryggheten har ökat i området på grund av att parken fungerar som 

tillhåll för festande ungdomar på helger och vardagar.  

 

Stadsdelsförvaltningens entreprenör genomförde på beslut från 

tidigare medborgarförslag den 16 november 2016 åtgärder i parken. 

En tall fälldes och en riskgren togs bort. Kronreducering av parkens 

ek och lönn samt borttagning av korsande och döda grenar på 

lövträden genomfördes för att öka ljusinsläppet. Ytterligare fällning 

av träd för att öka ljusinsläppet är inte lämpligt. 

 

Förslaget om ökad belysning i området ska kompletteras till 

skrivelsen till Trafikkontoret om trygghetsskapande belysning 2016-

2020, Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Dnr 1.2.5-519/2016. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 13 december 2016. 

Dnr 1.2.4-614/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 19    

Svar på medborgarförslag om att föreningar ska göra 
muntliga anförande 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 

 

Ärendet 
Stadsdelsförvaltningen har av stadsdelsnämnden fått i uppdrag att 

bereda inkommet medborgarförslag om att föreningar ska göra 

muntliga anföranden, diarienummer 1.2.4-562/2016.  

Medborgarförslaget föreslår att föreningar, för att få föreningsbidrag, 

ska hålla muntligt anförande för politiker och förvaltning. Förslaget 

menar att detta skulle ge bättre kvalitet på verksamheten i 

föreningarna och att oseriösa föreningar skulle försvinna.  

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning anser att det är viktigt med en 

kvalitetsgranskning av de föreningar som får föreningsbidrag. Spånga- 

Tensta stadsdelsnämnd har lokala riktlinjer för föreningsbidrag. 

Förvaltningen anser att de nuvarande riktlinjerna, genom 

ansökningsförfarandet och återredovisningen, ger en tillräcklig 

kvalitetsgranskning.  

 

Vidare skulle muntliga anföranden medföra höga kostnader och ökad 

administration för nämnden.  

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning föreslår att medborgaförslaget 

avslås.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 december 2016. 

Dnr 1.2.4-562/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 20   

Svar på medborgarförslag om trafiksäkerhet för cyklar på 
Duvbovägen i Bromsten 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att avsluta ärendet. 

 

Ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning har mottagit ett medborgarförslag 

om ökad trafiksäkerhet för cyklar på Duvbovägen i Bromsten.  

 

Området har fastställts ligga utanför Spånga-Tensta 

stadsdelsförvaltnings parkmark och faller därför utanför 

förvaltningens ansvar. Ärendet har skickats till Trafikkontoret för 

vidare handläggning. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 10 januari 2017. 

Dnr 1.2.4-697/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 21   

Anmälan av medborgarförslag om mötesplats för kvinnor 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd ger förvaltningen i uppdrag att bereda 

inkommet medborgarförslag om mötesplats för kvinnor. 

 

Ärendet 
Inkommet medborgarförslag om mötesplats för kvinnor. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 4 januari 2017. 

Dnr 1.2.4-743/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 22   

Anmälan av tjänstemannabeslut fattade på delegation 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga 

tjänstemannabesluten till handlingarna.  

 

Ärendet 
Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 4 januari 2017. 

Dnr 1.1-7/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 23   

Anmälan av protokoll från rådet för funktionshindersfrågor 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga protokoll från den 1 

november 2016 till handlingarna.  

 

Ärendet 
Protokoll från funktionshindersfrågor sammanträde den 1 november 

2016 anmäldes. 

Dnr 1.1-2/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 24   

Anmälan av protokoll från brottsförebygganderådet 

 
Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga protokoll från den 
12 december 2016 till handlingarna.  

Ärendet 
Protokoll från rådet för brottsförebygganderådets sammanträde den 12 

december 2016 anmäldes. 

Dnr 1.1-4/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 25   

Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
november och december 2016 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
Förteckningen finns i pärm på sammanträdet.  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 26   

Kurser och konferenser 

Inbjudan till demokratidagen den 14 mars 2017. 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att två från majoriteten och 

två från oppositionen får gå och att arvode utgår. 

 

Inbjudan till verksamhetsbesök den 22 februari 2017. 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att arvode utgår. 

 

 

Två utbildningstillfällen kommer att hållas, en i mars om juridik och 

en i april om samspel mellan nämnd och förvaltning.  
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§ 27   

Information, nämndens och förvaltningens frågor 

 

I pärm på bordet anmäldes inkomna protokoll med mera.  

(Bilaga 1 § 27) 

 

- Skrivelse anmäldes av Ole-Jörgen Persson (M): Skrivelse om 

Regnbågsflaggor i Spånga-Tensta under Pride-veckan 2017 

- Hela nämnden ställde sig bakom skrivelsen. 

 

- Skrivelse anmäldes av Bengt Porseby (L)): Skrivelse om ändring i 

delegationsordningen om beslut om att inte bevilja den sökande 

plats. 

 

 

Ifra-Degmo Mohamed (V) frågade hur arbetet med Järva rent och 

snyggt går och om projektet ska permanentas? 

 

Ditte Westin svarade att under 2017 fortsätter Järva rent och snyggt på 

samma sätt som 2016. Framåt är planerna att fortsätta med Järva rent 

och snyggt. 

 


